

## Referat for møde i arbejdsgruppen om kultur, skole, børn, unge og fritid, d. 18. november kl. 17-19 i Christianshavns Beboerhus

**Deltagere:** Marianne Olsen, Henrik Vilsbøl, Lis Schertiger-Nielsen, John Poulsen, Tine Ehlert, Emma Hjerrild Bech (sekretariatet),

**Afbud:**

**Dagsorden:**

1. Valg af mødeleder
2. Valg af referent
3. Arbejdsgruppens ønsker til Overførselssagen
4. Puljeansøgninger. Udsendt direkte til gruppen fra Christian Christensen.
5. Brasserbold udelukket fra kunstgræsbaner. Opslag i Facebook-gruppen 'Os fra Christianshavn'. Jeg vil forsøge at få en udtalelse fra CIK inden mødet. Se vedhæftede billede.
6. Mangfoldige fællesskaber – Inklusionsindsats i folkeskolen
7. Eventuelt

---

**Referat:**

### 1. Valg af mødeleder

Marianne Olsen blev valgt.

### 2. Valg af referent

Emma Hjerrild Bech blev valgt (sekretariatet)

### 3. Arbejdsgruppens ønsker til Overførselssagen

*Lokaludvalget skal indsende ønsker til overførselssagen. Husk begrundelser for hvert forslag – hvorfor er det vigtigt for bydelen?*

#### Vandkulturhuset

Ved sidste LU-møde blev det foreslået at indmelde vandkulturhuset som budgetønske.

Marianne tilbød at deltage i følgegruppen.

Henrik var tidligere til møde på Rådhuset ang. idrætsområdet, hvor han appellerede til at have øje for lokalbefolkningen frem for turister. Andre organisationer ikke begejstrede for projektets omfang, da det kunne have givet tre svømmehaller for samme pris.

Henrik sagde, at det ikke nytter at have et vandkulturhus, hvis driften udvandes. Han fortalte, at det efter planen skal åbne i efteråret 2025. Der er angivet, at der vil være plads til op til 50-60 personer i lokalerne i vandkulturhuset.

Lis spurgte, om der er udearealer i forbindelse med vandkulturhuset. Henrik svarede, at der ikke er, da det er bygget helt tæt på beboerne.

Tine foreslog at rådføre med Jette Arenslev, som bor på Papirøen.

Lokaler til kultur- og fritidsformål på Christianshavn:

Tine foreslog, at aftenskolerne kunne benytte lokaler i Vandkulturhuset. Lis foreslog, at lokaludvalget spørger KFF om en liste over tilgængelige kommunale lokaler til kultur- og fritidsformål på Christianshavn. Marianne understøttede forslaget med en tilføjelse om belægningen. Sekretariatet undersøger sagen og spørger Kultur- og Fritidsforvaltningen.

### Refshaleøen

Marianne foreslog at indmelde driftsmidler til kultur- og fritidsaktiviteter på Refshaleøen. Henrik var forbeholden, da området er ændret fra udviklingsområde til perspektivområde.

### **Beslutning:**

1. Driftsmidler til Vandkulturhuset. Det er vigtigt,
  - at der afsættes driftsmidler til at der rent faktisk etableres et vandkulturhus, så der kommer initiativer til lokalbefolkningen – både i form af vandaktiviteter og lokaler til forenings- eller folkeoplysningsformål.
  - at der afsættes midler til personale, der ikke kun agerer vagter i huset, men som kan vejlede i huset og drifte udlejningslokalerne. F.eks. ansættelse før åbningsdagen, så huset er i drift fra start.
  - at der sikres tilgængelighed til lokale beboere, som ikke er reserveret til svømmeklubber.
  - at Marianne Olsen indgår i følgegruppen.
2. Opmærksomhedspunkt om kultur- og fritidsaktiviteter på Refshaleøen. Det er vigtigt,
  - at kulturelle aktiviteter indtænkes i udviklingen af Refshaleøen.

### **3. Puljeansøgninger**

*Lokaludvalget har modtaget seks puljeansøgninger om støtte.*

Lis bemærkede, at kun et arrangement planlægger at annoncere via christianshavnske kanaler.

### **Beslutning:**

1. Udgivelsesreception Græs og Gyvel #3 Termodynamik  
Arbejdsgruppen synes ikke, at arrangementet er lokalt forankret. Arbejdsgruppen anbefaler at give ansøgeren afslag på støtte, da lokaludvalget ønsker at bruge deres midler på andre aktiviteter.
2. AAH  
15.000 kr. 31.januar-23.februar 2025  
(Endnu ikke bekræftet fra Copenhagen Light Festival)  
Arbejdsgruppen synes, at projektet lyder interessant, men ser at projektet allerede er støttet med et stort beløb. Arbejdsgruppen anbefaler at give ansøgeren afslag på støtte, da lokaludvalget

allerede har støttet et lignende arrangement og ønsker at benytte deres midler på andre aktiviteter.

### 3. Strøm til børn 2025

Arbejdsgruppen anser projektet som interessant og er glade for at arrangementet foregår på Refshaleøen. Arbejdsgruppen anbefaler at bevillige 7.000 kr. og foreslår, at arrangementet formidles bredt på Christianshavnske kanaler (fx Os på Christianshavn, Christianshavneren, lokale institutioner mm).

### 4. Kunstnerisk salonsamtale med nytårsforsætter og nytårskur

OBS: Egenfinansiering modsvarer ikke en udgiftspost. Ansøger har svaret, at det er en fejl, og at egenfinansieringen er frivilligtimer, som dækker over administration og konceptudvikling. Arbejdsgruppen anbefaler at bevillige 5.000 kr. og ønsker en invitation til arrangementet.

### 5. Omsorgsrum og rebozo workshop for kommende og nye mødre

Arbejdsgruppen finder arrangementet snævert. Arbejdsgruppen anbefaler at give ansøgeren afslag på støtte, da lokaludvalget ønsker at sprede sine puljemidler.

### 6. Sketchy Monday

Arbejdsgruppen synes, at arrangementet er en god idé. Arbejdsgruppen bemærker, at lokaludvalget ikke kan støtte julearrangementet d. 18. december, da det ligger før lokaludvalget kan træffe beslutning om ansøgningen. Arbejdsgruppen anbefaler at bevillige 3.500 kr. til materialer af 2024-puljen med evalueringsfrist d. 1. januar 2025.

## 4. Brasserbold udelukket fra kunstgræsbaner.

*Brasserbold havde et opslag i Facebook-gruppen 'Os fra Christianshavn'. Marianne modtog en udtalelse fra CIK inden mødet. Se vedhæftede billede.*

Marianne har modtaget svar på en henvendelse fra CIK ang. opsigelsen af Brasserbold. Argumentet for opsigelsen er, at der har været samarbejdsproblemer, og at tidsrummet fredag eftermiddag afsættes til "hyggebold" for alle børn i CIK Fodbold.

Med udgangspunkt i svaret fra CIK mente John ikke, at lokaludvalget skal gå ind i sagen. Resten af arbejdsgruppen stemmede i.

### **Beslutning:**

Arbejdsgruppen tager svaret fra CIK til efterretning og lader sagen ligge. Marianne takker CIK for svar.

## 5. Mangfoldige fællesskaber – Inklusionsindsats i folkeskolen

*Børne- og Ungdomsudvalget vedtog på sit møde d. 13. november en udmøntning og inddragelsesplan for initiativet Mangfoldige Fællesskaber. Der er efter planen offentlig høring i april 2025. Se vedhæftet notat.*

Marianne syntes, at det lyder som en prisværdig indsats.

Lis spurgte, hvordan indsatsen adskiller sig fra andre inklusionsprojekter. Marianne fortalte, at det er fordi indsatsen er vendt om ved at fokusere på, at læringsmiljøerne i klasserne skal kunne rumme inklusionsbørnene, fremfor at lægge fokus på inklusionsbørnene.

Indsatsen tilfører midler til skolerne, der decentralt skal håndtere læringsmiljøerne.

### **Beslutning**

Arbejdsgruppen er positive over indsatsen og afventer den offentlige høring.

### **6. Evt.**

Henrik nævnte arbejdet med rekruttering til lokaludvalg og arbejdsgruppen. Tine foreslog, at arbejdsgruppen kan spørge CIK om at stille med en repræsentant.

Henrik foreslog at holde "åbent hus" kl. 17:30-18:00 før lokaludvalgsmøder i udvalgslokalet mhp. at rekruttere og snakke med interesserede aktører.

Lis foreslog, at lokaludvalgsmedlemmer er repræsentanter til Nytårskuren.

### **7. Kommende møder**

Næste møde er d. 20. januar. Tine spørger om vi kan være på Christiania. Hvis ikke er vi i Beboerhuset.

#### *Mødeplan for 2025*

- 20. januar
- 17. februar
- 17. marts
- 22. april
- 13. maj
- 10. juni
- 18. august
- 15. september
- 20. oktober
- 17. november
- 8. december